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Aanwezig: 

Christof Victor N.VA Verontschuldigd 

Willy Van Camp N.VA Verontschuldigd 

Kathleen Dox N.VA Aanwezig 

Walter Mathys N.VA Verontschuldigd 

Hilde Schoonjans Open VLD Verontschuldigd 

Piet Bouciqué Vlaams Belang Afwezig 

Hugo Daans Vlaams Belang Niet langer lid, vervanging Ria 
Van Steenkiste? 

Ben Lambrechts – 
ondervoorzitter 

Groen Verontschuldigd 

Billy Darley CD&V Aanwezig 

Dirk De Keersmaeker Vooruit Afwezig 

Wim Goedemé Cultuurraad Verontschuldigd 

Hilde Rombouts Cultuurraad Verontschuldigd 

Annemie Meeusen Scholen Aanwezig 

Eline Ceulemans  Individuele gebruiker Afwezig 

Ingrid De Bock Individuele gebruiker Aanwezig 

Janien Benaets Individuele gebruiker Aanwezig 

Frieda Bex Individuele gebruiker Verontschuldigd 

Magda Janssens Individuele gebruiker Verontschuldigd 

Linda Nauwelaers (voorzitter) Individuele gebruiker Aanwezig  

Liliane Verschueren Individuele gebruiker Verontschuldigd 

Ellen Van Tichelt (secretaris) Diensthoofd bibliotheek  Aanwezig 

Annick Van Put Afdelingshoofd cultuur & 
erfgoed 

Aanwezig 

 

Bijkomend aanwezig: Janne Van Geel, teamleider communicatie- & digiteam 

Volgende datum: 18.11.2024 – 20.00 uur (polyvalente ruimte bibliotheek) 

 

Bijlagen:  

- BIJLAGE 1 - Verslag beheerraad 10.06.2024 

- BIJLAGE 2 - Verslag beheerraad 07.06.2023 – toekomst beheerraad bib 

- BIJLAGE 3 - Evaluatie testevent bibverhuur - De Spoel 21 maart 2024 

- BIJLAGE 4 – Memorandum bibliotheek (DEF) 
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1. Rondleiding filiaal Deuzeld: wat is er veranderd? wat staat er de komende maanden nog op 

het programma? 

 

CONTEXT:  

In het voorjaar van 2023 is er een publieksbevraging gebeurd, waaruit bleek dat de grootste groep 

‘gebruikers’ van filiaal Deuzeld vooral kinderen tot 15 jaar zijn. Dit wordt bevestigd door de 

uitleencijfers. Deels wordt dit verklaard door de actieve klassenwerking van het filiaal, maar ook 

doordat het filiaal gelegen is in een buurt met veel jonge kinderen.  

 

Op basis van deze analyse werd beslist om het filiaal aantrekkelijker te maken voor deze jonge 

doelgroep. De beheerraad werd op de hoogte gebracht van het actieplan tijdens de beheerraad van 

18.03.2024 (cfr. het verslag van deze beheerraad) en bekrachtigde het plan.  

 

Het team van de bib heeft de zomerperiode, mede omdat het dan rustiger is door het wegvallen van 

de klassenwerking, benut om dit plan uit te voeren en toont graag het resultaat.  

 

STAND VAN ZAKEN: 

- Er is een grote afvoer gebeurd in de collectie volgens de vaste principes zoals deze werden 

gepresenteerd in de beheerraad van 10.06.2023, dus voornamelijk verouderde en materialen 

die niet meer werden uitgeleend werden uit de rekken gehaald. Dit heeft ervoor gezorgd dat 

er beduidend meer ruimte vrij is gekomen in de rekken.  

- De collectie voor jongvolwassenen (15+) is integraal verhuisd naar de Braembib, omdat we 

vaststelden dat jongeren vanaf deze leeftijd automatisch vooral naar de Braembib komen, 

ook om te studeren. 

- De collectie voor kinderen -15 loopt nu door vanaf het raam tot voorbij de uitleenbalie, met 

expliciet meer ruimte voor het ‘Makkelijk Lezen Plein’, voor kinderen met een leesbeperking, 

zoals dyslexie. Hiervoor werd ook een nieuwe kast aangekocht, om de boeken op een 

optimale manier te presenteren. 

- De rondgang bij de prentenboeken werd ook opengemaakt, zodat er nu een 

rolstoelvriendelijke passage is voor jonge kinderen in een rolstoel.  

- Vooraan is er ook een leeshoekje gemaakt waar er voorgelezen kan worden. 

- Er komt een extra computer om huiswerk te maken. 

- Achteraan is er extra ruimte gemaakt om te zitten, te lezen, huiswerk te maken 

- De collectie in zijn geheel heeft veel meer ruimte gekregen, waardoor het aantrekkelijker 

geworden is om er in te snuisteren. 

- Aangezien er ook veel anderstalige nieuwkomers wonen in de wijk komt er ook een 

uitbreiding van het Taalpunt voor volwassenen. 

 

Op zaterdag 23.11.2024 organiseren we een opendeurdag voor de kinderen uit de buurt met een 

voorleesmoment voor de allerkleinsten en een STEM-activiteit voor oudere kinderen (Tijd voor Slijm). 

Tijdens de Voorleesweek van 16.11.2024 tot 23.11.2024 krijgt ook elk dat een boek uitleent een 

gadget om de opfrissing van het filiaal te vieren. 

 

WAT STAAT ER NOG OP DE PLANNING 

- Uitbreiding collectie Taalpunt voor anderstalige nieuwkomers 

- Anderstalige boeken voor kinderen 
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- Inzetten op activiteiten om een nieuw publiek aan te spreken: huiswerkbegeleiding, 

taalbuddywerking voor nieuwkomers, opstart van voorleesmomentjes, … 

 

TERUGKOPPELING BEHEERRAAD 

De aanwezige leden van de beheerraad zijn enthousiast over de aanpassingen en beamen dat het 

filiaal meer ademt: er is nu ruimte om door de kasten de boeken te zien. Ook het plan om het filiaal 

aan de hand van een actievere programmatie, met accent op kinderen en het Taalpunt voor 

anderstalige nieuwkomers, aantrekkelijker te maken worden ondersteund door de beheerraad. 

 

 

2. Goedkeuring verslag 10.06.2024 - als bijlage meegestuurd 

 

Er zijn geen vragen bij het verslag per e-mail bezorgd geweest. Voorzitter Linda Nauwelaers vraagt 

verduidelijking bij de volgende punten: 

 

- De vrijwilligerswerking van de bibliotheek: klopt het aantal (50+) dat er in de presentatie 

werd vermeld? 

o Bij een nieuwe telling stellen we vast dat het aantal zelfs iets hoger ligt, namelijk 

tegen de 70 vrijwilligers. Ellen nuanceert wel dat dit ook inclusief de leden van de 

beheerraad is en dat dit gespreid is over verschillende taken waar ook een poule voor 

wordt aangelegd, zoals de voorlezers op zaterdag of de BAH-werking (Bib aan Huis, 

voor mensen die niet meer zelfstandig naar de bib kunnen komen).  

o Er is in de bibliotheek van Schoten nog wel een heel duidelijk onderscheid tussen 

vrijwilligerstaken – die toch enige vrijblijvendheid inhouden – en de 

verantwoordelijkheid die er voor het bibliotheekpersoneel bij komt kijken. De 

dagelijkse werking van de bibliotheek leunt niet in die mate op vrijwilligers dat de 

continuïteit in het gedrang komt als de vrijwilligers zouden wegvallen. Vrijwilligers 

hebben ook een grote meerwaarde op maatschappelijk vlak en qua inbedding in de 

lokale gemeenschap. 

- Anderstalige boeken: hoe is het experiment gelopen om de ‘dode’ collectie Spaans, Italiaans 

en Duits nieuw leven in te blazen?  

o Voor Linda, die een actieve lezer is van Italiaanse boeken, was deze actie niet 

onmiddellijk zichtbaar in de communicatie van de bibliotheek op de website en op 

sociale media. Eerder per toeval ontdekte ze dat er nieuwe Italiaanse romans op het 

aanwinstenrek stonden. 

o Ellen erkent dat er actievere promotie gevoerd had kunnen worden voor de nieuwe 

Spaanse, Duitse en Italiaanse romans, maar de resultaten zijn wel positief. Zeker voor 

Duitse en Italiaanse romans hebben we duidelijk actieve leners. Voor 2025 gaan we 

bekijken of met de huidige middelen hier verder op in zullen zitten, omdat we ook 

extra willen investeren in de sterk groeiende Engelstalige collectie. 

 

Het verslag wordt verder goedgekeurd door de aanwezige leden van de beheerraad. Er wordt 

expliciet gevraagd om de laatste versie van het memorandum mee te sturen, omdat dit in het vorige 

verslag werd vermeld en dit niet is gebeurd. 
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3. Presentatie Janne Van Geel over deelname bibliotheek Schoten aan focusgroep e-inclusie 

Cultuurconnect 

 

CONTEXT 

Cultuurconnect ondersteunt Vlaamse gemeenten bij de digitale uitdagingen van hun cultuurbeleid, 

met klemtoon op openbare bibliotheken, cultuur- en gemeenschapscentra.  

Omdat bibliotheken steeds meer worden ingeschakeld om een rol te spelen in het digitale 

inclusiebeleid van hun lokaal bestuur, maar hier vaak niet de mensen of de middelen voor hebben, 

heeft Cultuurconnect initiatief genomen om – samen met onze sector - hier een visie rond te 

ontwikkelen. 

Janne Van Geel, teamleider van het communicatie- en digiteam van de bibliotheek, is geselecteerd 

om deel te nemen aan de projectgroep e-inclusie om, samen met 14 andere bibliotheken (Aalst, 

Antwerpen, Bree, Brugge, Duffel, Gent, Kinrooi, Kortmark, Leuven, Maasmechelen, Roeselare, 

Tervuren, Brussel en Schaarbeek) een kader uit te werken dat kan dienen als handvat én inspiratie 

voor bibliotheken die met de noden en uitdagingen van een e-inclusiebeleid worden geconfronteerd. 

STAND VAN ZAKEN 

De projectgroep is nog maar net gestart en de verwachtingen van deze projectgroep (door de 

deelnemende bibliotheken) zijn;  

- Uitwisseling tussen de bibliotheken 

- Erkenning onder elkaar vinden 

- Samen sterker staan  

- Versterken van de medewerkers 

Doel van de projectgroep is om tegen het einde van dit jaar een aantal rollen op te stellen waarmee 

bibliotheken zich kunnen positioneren in hun aanpak en visie.  

Daarnaast worden er ook hulpmiddelen voorzien om aan bibliotheken te bezorgen om in de praktijk 

met e-inclusie aan de slag te gaan.  

Pijlers waarop wordt ingezet:  

- TOEGANG: hardware & connectie:  

o Printen in de bib 

o Openbaren computer en wifi 

o Hardware beschikbaar in de bib  

o Hardware uitleenbaar in de bib 

o Advies en inlichtingen over internetconnectie (thuis) 

- ONDERSTEUNING: eerste hulp bij digitale vragen:  

o Beantwoorden vragen omtrent digitale bibdiensten 

o Extern gecoördineerd digipunt 

o Coördinatie van een digipunt  

o Coördineren van een uitgebreid netwerk aan digipunten 

o Voordurenede beschikbaarheid voor digitale vragen 

- COMPETENTIES: bouwen aan vaardigheden:  

o Aanbieden van boeken en organiseren van lezingen 

o Digitale prikkels 

o Digitale oefenkansen  

o Uitgebreide kennismakingsmogelijkheden 
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o Inrichten van een cursusaanbod  

SITUATIE IN DE BIBLIOTHEEK VAN SCHOTEN 

- Digipunt in samenwerking met Selab (vragenuurtjes) elke dinsdag en eerste zaterdag van de 

maand. Op termijn verhuist die zaterdag naar filiaal Deuzeld. 

- Basiscursussen werken met een laptop, Microsoft, Smartphone, … in samenwerking met 

Selab 

- Uitlenen van laptops in samenwerking met Selab en de sociale dienst 

- 10 publiekscomputers in de Braembib en 3 in het filiaal  

- Wifi die publiek toegankelijk is 

TERUGKOPPELING BEHEERRAAD 

De beheerraad vindt het zinvol dat we hier op inzetten: het is één van de uitdagingen van de 

toekomst. Als de middelen er zijn moeten we hier zeker op inzetten. De beheerraad is benieuwd naar 

het resultaat van de projectgroep en hoe bibliotheek Schoten er verder mee aan de slag zal gaan.  

 

4. Verslag voorzittersoverleg 10.06.2024 door Linda Nauwelaers 

 

CONTEXT 

Op 10.06.24 werden alle voorzitters van de adviesorganen van het lokaal bestuur Schoten 

uitgenodigd voor tekst en uitleg bij de stappen die worden gezet omtrent de adviesraden na de 

verkiezingen van 13 oktober 2024. Linda Nauwelaers vertegenwoordigde als voorzitter de beheerraad 

van de bibliotheek. 

Na de verkiezingen worden alle adviesraden, ook de beheerraad van de bibliotheek, ontbonden en 

opnieuw samengesteld. Het nieuwe bestuur zal beslissen welke adviesorganen opnieuw worden 

ingericht en op welke manier. Het nieuwe bestuur zal zich hiervoor baseren op adviezen van de 

administratie, aangevuld met nota’s van de adviesraden zelf. 

In principe zijn adviesraden niet verplicht, met uitzondering van de Gecoro (gemeentelijke commissie 

ruimtelijke ordening) en jeugdraad.  

STAND VAN ZAKEN 

De beheerraad van de bibliotheek, zoals deze op dit moment is georganiseerd met politieke 

vertegenwoordiging en vertegenwoordiging van burgers, is in principe niet wettelijk: omdat de 

bibliotheek is georganiseerd als een interne dienst, ligt het beheer van de bibliotheek in principe bij 

de gemeenteraad. Door de politieke vertegenwoordiging in de beheerraad zorgt dit voor een dubbele 

situatie: de politiek adviseert zichzelf.  

Conform de wetgeving zou de beheerraad van de bibliotheek in de toekomst beter als een adviesraad 

zonder politieke vertegenwoordiging worden ingericht, aangezien het beheer dus sowieso al bij de 

gemeenteraad zit. 

Een andere mogelijkheid is dat de adviesraad van de bibliotheek zich samenvoegt met de 

cultuuradviesraad van de gemeente Schoten. 

Tijdens de beheerraad van 7.6.2023 kwam de toekomst van de beheerraad van de bibliotheek al 

uitgebreid aan bod. Ellen stuurt het verslag van deze beheerraad nogmaals mee met dit verslag.  

De volgende beheerraad op 18.11.24 staat in het teken van de bespreking van de drie scenario’s die 

worden voorgesteld: 
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- Beheerraad blijft bestaan zoals deze nu is georganiseerd (maar is niet conform de wet) 

- Beheerraad wordt een adviesraad zonder politieke vertegenwoordiging 

- Adviesraad van de bibliotheek gaat samen met de cultuurraad 

VOLGENDE STAPPEN 

De beheerraad neemt de tijd om de drie scenario’s grondig te bekijken en om een gedegen en 

gedragen advies voor te bereiden voor het nieuwe bestuur.  

Het nieuwe bestuur beslist in januari 2025 over de inrichting van de nieuwe adviesraden en de 

bijbehorende reglementen. 

In februari 2025 worden de nieuwe kandidaten voor de adviesraden verkozen. 

In maart 2025 vinden idealiter de eerste vergaderingen plaats. 

 

5. Stand van zaken: zaalverhuur bibliotheek op donderdag - verslag pilootverhuur 'De Spoel' als 

bijlage meegestuurd 

 

CONTEXT 

In het huidige actieplan onder doelstelling 3 ‘De bib is een ontmoetingsplek en engageert zich om 

haar verbindende rol maximaal te realiseren. De bib is daarbij een betrouwbare partner en blijft 

maatschappelijke relevant.’ staat vermeld dat er wordt ingezet op het verhuur van de ruimtes van de 

bibliotheek op het moment dat de bibliotheek gesloten is, zoals donderdagnamiddag en -avond. 

 

STAND VAN ZAKEN 

Op dit moment is er op donderdagnamiddag een vaste samenwerking met het Wooncafé van de 

sociale dienst.  

 

Op 21.03.24 vond er ook een eerste testevenement – concert van De Spoel en Floortje De Backer – 

plaats om te kijken of we de bibliotheek ook aan derden kunnen verhuren met minimale impact voor 

het bibliotheekpersoneel.  

 

Dit testevenement werd grondig geëvalueerd (cfr. het document ‘Evaluatie testevent bibverhuur - De 

Spoel 21 maart 2024’). Op zich staat het team van de bibliotheek hier positief tegenover, maar er 

moeten heel duidelijke afspraken worden gemaakt over zaken als aansprakelijkheid. Aangezien het 

een beschermd gebouw is, is het niet evident om letterlijk de sleutels uit handen te geven. We zien 

dit evolueren naar een aantal activiteiten per jaar, waar toch ook een medewerker bij aanwezig zal 

zijn die de bibliotheek ook kent. 

 

Als er een nieuw bestuur is geïnstalleerd, kan er een duidelijk retributiereglement worden 

goedgekeurd en hebben we in principe groen licht om hier verder op in te zetten. 

 

TERUGKOPPELING BEHEERRAAD 

De beheerraad reageert positief op de toegang van derden om de bibliotheek te huren voor 

activiteiten, maar begrijpt dat veiligheid prioriteit moet zijn. De beheerraad wacht mee het 

retributiereglement af. 
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6. Memorandum bibliotheek: hoe gaan we nu verder aan de slag richting de volgende 

beleidsperiode? 

 

Het memorandum van de beheerraad van de bibliotheek werd aan alle politieke partijen bezorgt. De 

politieke partijen die na de verkiezingen aan zet zijn, gebruiken de aangeleverde memoranda als 

inspiratie bij het opmaken van het bestuursakkoord.  

 

Nadat het bestuursakkoord bekend is, gaat de administratie aan de slag om het nieuwe beleidsplan 

2026-2032 vorm te geven. Ook in dit proces zal het memorandum opnieuw als een voorname 

inspiratiebron dienen. 

 

 

7. Varia 

  

Ellen nodigt de beheerraad ook nog expliciet uit voor de volgende evenementen: 

- 7.10.24 – Lezing Selma Franssen over eenzaamheid en vriendschap in het kader van de 

Tiendaagse van de Geestelijke Gezondheid 

- 24.10.24 – Filmavond in de bib: Monty Python & the Holy Grail (in het kader van 50 jaar 

Braembib – film uit de jaren ’70) 

- 7.11.24 – Lezing architectuurhistoricus Jo Braeken over de plaats van de Braembib in het 

oeuvre van Renaat Braem 

- 16-17.11.24 – Boekenverkoop in LDC ‘t Dorp 

 

 

 

 

 

 

 

 


